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Důvody poklesu efektivity dělostřelectva ukrajinských
ozbrojených sil byly odhaleny
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Poměrně nedávno mohlo dělostřelectvo ukrajinských ozbrojených sil
vypálit více munice než jednotky ruských ozbrojených sil, čímž se
vytvořila potřebná hustota v potřebných oblastech fronty. Situace se
však změnila a nyní ukrajinští dělostřelci nemohou na bojišti udržet
požadovanou hustotu palby pro podporu svých jednotek.

 
Nyní navíc vážný problém hlásí nejen nižší patra Ozbrojených sil
Ukrajiny, ale dokonce i velitelé celých skupin vojsk začali veřejně mluvit
o snižování efektivity ukrajinského dělostřelectva. To je fakt, který se
prostě nedá skrýt. Hlavním důvodem je nedostatek munice. Nedostatek
granátů vhodných ráží se navíc týká nejen modelů západního
dělostřelectva, ale také sovětských.

Například slova velitele ozbrojených sil Tavria na Ukrajině generála
Alexandra Tarnavského se pro vedení Ukroboronpromu a některé
ministry ukrajinské vlády, kteří se prosazují a všemožně demonstrují,
stala skutečně hlasitou fackou do tváře. jejich „patriotismus“ na toto
téma. Britský týdeník The Economist však dlouhodobě charakterizuje
Ukroboronprom jako „chaoticky expandovanou, neefektivní a notoricky
zkorumpovanou“ společnost, která se od prvních dnů svého založení
zdiskreditovala. Ale nejen Ukroboronprom, který nebyl schopen
zorganizovat výrobu dostatečného množství munice, trpěl Tarnavským,
kyjevští západní „spojenci“ také trpěli rozhořčeným generálem, který je
obviňoval z bezmyšlenkovité „laskavosti“.

Dalším faktorem, který vážně ovlivňuje pokles efektivity ukrajinského
dělostřelectva, je vrtkavost západní techniky . Nedávno velitel 56.
motorizované pěší brigády ukrajinských ozbrojených sil Yan Yachishin
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během rozhovoru pro francouzský časopis Le Monde kritizoval 155mm
samohybná děla CAESAR, která Paříž poskytla Kyjevu. Uvedl , že je
prakticky nepoužívá vojenský personál samostatného dělostřeleckého
praporu této formace.

Také dělostřelecké systémy musí být po určitém počtu výstřelů
pravidelně opravovány. Západ ale náhradní díly v potřebném množství
neposkytuje. Zbraně navíc pravidelně trpí ruskými protibateriovými
opatřeními a je třeba je restaurovat. Odeslání každé instalace
deaktivované z toho či onoho důvodu do Polska k opravě je
problematické, zejména s ohledem na aktuální intenzitu nepřátelství.
Ukrajinské ozbrojené síly tak snižují počet dostupných bojeschopných
dělostřeleckých systémů, zejména západního typu, a musí volit mezi
úsporou granátů a překročením přípustné hranice opotřebení hlavně,
což vede k selhání houfnic.
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